



United Nations

Department of Economic and Social Affairs



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.



RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ

## المسار البرلماني: النهج التشريعية للفضاء الرقمي المتمحور حول المستخدم كاتوفيتشي (بولندا) ، 7-8 كانون الأول/ديسمبر 2021

### برنامج العمل

#### السياق

من 06 إلى 10 كانون الأول/ديسمبر 2021، ستستضيف حكومة الجمهورية البولندية منتدى حوكمة الإنترنت الـ16 للأمم المتحدة تحت الموضوع العام/الإنترنت الموحدة. ومن المتوقع أن ينضم مشاركون من حول العالم للمشاركة في هذه الفعالية في كاتوفيتشي، بولندا، وعبر الإنترنت. وفي منتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021، سيجري مسار برلماني في 07 و08 كانون الأول/ديسمبر 2021 حول موضوع النهج التشريعية للفضاء الرقمي المتمحور حول المستخدم. واستناداً إلى الجلسات التحضيرية عبر الإنترنت التي عقدت في تشرين الأول/أكتوبر وتشرين الثاني/نوفمبر 2021، فضلاً عن النقاشات المقرر عقدها في كانون الأول/ديسمبر، سترد الرسائل الرئيسية الواردة من المسار البرلماني في وثيقة ختامية ستعرض في الجلسة الختامية لمنتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021 في 10 كانون الأول/ديسمبر.



## برنامج الأنشطة

وستعقد جميع الجلسات، فضلا عن حفل الاستقبال البرلماني، في مكان انعقاد منتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021 - مركز المؤتمرات الدولي (MCK) في كاتفيتشي.

الفعاليات البرلمانية في منتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021   07-08 كانون الأول/ديسمبر (كاتوفيتشي وعبر الإنترنت) الأوقات في توقيت وسط أوروبا (بالتوقيت العالمي المنسق +1)	
الحفل الموسيقي الاحتفالي وحفل كوكتيل	06 كانون الأول/ديسمبر، 19:00 – 20:00 و 20:00 – 21:30
حفل الافتتاح لمنتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021	07 كانون الأول/ديسمبر، 10:00 – 11:30
الجلسة البرلمانية 1: تشريعات حماية الخصوصية والبيانات في العصر الرقمي: التحديات والنهج	07 كانون الأول/ديسمبر، 14:00 – 15:30 قاعة المسرح



<p>لا تزال هناك مجموعة من النهج القانونية المختلفة لحماية الخصوصية والبيانات الشخصية. كيف تعمل هذه النهج القانونية العديدة معاً في إطار فضاء رقمي لا حدود له؟ ما الذي لا يزال مفقوداً؟</p>	
<p><b>المائدة المستديرة البرلمانية لمنتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021: النهج التشريعية للفضاء الرقمي المتمحور حول المستخدم</b></p> <p>ستكون هذه المائدة المستديرة البرلمانية مفتوحة لجميع المشاركين في منتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021.</p> <p>تشمل التشريعات ذات الصلة بالإنترنت والفضاء الرقمي الأوسع نطاقاً مجالات عديدة، من الأمن وحقوق الإنسان، إلى المنافسة والملكية الفكرية. ويشكل وجود مثل هذه التشريعات عنصراً هاماً في التصدي للمخاطر، وحماية الحقوق، وضمان تكافؤ الفرص للجهات الفاعلة في السوق. ولكن يأتي هذا أيضاً مع تحديات. فعلى سبيل المثال، كيف يمكن الموازنة بين مختلف الحقوق والمصالح المعرضة للخطر عند وضع تشريعات لمعالجة المحتوى الضار أو حماية حقوق التأليف والنشر؟ كيف يمكن وضع أنظمة للتصدي للمخاطر التي قد تفرضها التكنولوجيات المتقدمة من دون الإضرار بالابتكار على نحو لا موجب له؟ وكيف يمكن التقليل إلى أدنى حد من الخطر المتمثل في أن التشريعات المعتمدة على الصعيدين الوطني والإقليمي يمكن أن تهدد الطابع العالمي، والقابل للتشغيل المتبادل، وغير الجزأ للإنترنت؟ وإذ ننظر في هذه المسائل وما شابهها، هل هناك مجموعة من المبادئ يتعين على المشرعين أن يضعوها في الاعتبار لضمان أن القواعد والأنظمة التي يحدونها تحقيق أهدافهم من دون إحداث عواقب غير مقصودة؟</p>	<p>07 كانون الأول/ديسمبر، 16:15 – 17:15 قاعة الجلسات العامة</p>
<p><b>حفلة الاستقبال البرلماني</b></p>	<p>07 كانون الأول/ديسمبر على أن يتم تأكيد الوقت</p>
<p><b>الجلسة البرلمانية 2: التوازن بين حرية التعبير ومكافحة المحتوى الضار</b></p> <p>يشكل تنوع الآراء وحرية التعبير جوهر الديمقراطية. وقد سهل الإنترنت ممارسة هذه الحقوق، ولكنه أتاح أيضاً فرصاً جديدة للاعتداء. فينتشر الآن المضمون الضار بسهولة على الإنترنت، مما يؤدي أحياناً إلى عواقب وخيمة على الديمقراطية نفسها وعلى حقوق</p>	<p>08 كانون الأول/ديسمبر، 09:30 – 11:00 قاعة المسرح</p>



<p>الإنسان. وبما أن المنصات والجهات التنظيمية لشبكة الإنترنت تضع الآليات للتصدي لمثل هذه التحديات، تطرح أسئلة عديدة: أين تبدأ مسؤولية منصات الإنترنت وأين تنتهي عندما يتعلق الأمر بالتصدي للمحتوى الضار؟ هل ينبغي ترك المنصات تحديد مضمونها الضار وكيفية التعامل معه؟ أو هل ينبغي للمشرعين أن يقوموا بذلك وأن يضعوا أدواتاً ومسؤوليات واضحة؟ وإذا اعتمدت القوانين، فما هي المبادئ الرئيسية التي تحتاج إلى تضمينها لضمان تحقيق توازن مناسب بين مكافحة المحتوى الضار وحماية حرية التعبير وحقوق الإنسان الأخرى؟</p>	
<p><b>الجلسة البرلمانية 3: حوكمة الذكاء الاصطناعي: ما الذي نلزمه وكيف؟</b></p> <p>أصبح الذكاء الاصطناعي الآن في صميم الخدمات والمنتجات الرقمية المتعددة، من توجيه تجارنا عبر الإنترنت ودعم الأجهزة الذكية، إلى تشكيل القرارات التي يتخذها الآخرون بشأننا (على سبيل المثال، في سياق عمليات التوظيف، أو الخدمات المالية، أو النظام القضائي). وبعيداً عن الوعود التي يقدمها الذكاء الاصطناعي، فهو يأتي أيضاً مع عثرات؛ فعلى سبيل المثال، يمكن أن يؤدي اتخاذ القرارات الخوارزمية إلى التمييز، والأفكار النمطية الضارة، وعدم المساواة الاجتماعية على نطاق أوسع، في حين أن الأنظمة القائمة على الذكاء الاصطناعي قد تشكل مخاطر على سلامة الإنسان. وقد بدأت بعض السلطات القضائية في جميع أنحاء العالم العمل على وضع أطر تنظيمية لمعالجة مثل هذه العثرات. ولكن ما الذي يجب تنظيمه بشأن الذكاء الاصطناعي؟ إلى أي مدى نحتاج إلى قوانين جديدة وكيف تنطبق القوانين الحالية على الذكاء الاصطناعي؟ كيف ينبغي تطوير الأنظمة الخاصة بالذكاء الاصطناعي، وما هي المبادئ التي يجب تضمينها؟ وإلى أي مدى يمكن أن تكون الأنظمة التي تم تطويرها في بعض السلطات القضائية بمثابة مصدر إلهام للآخرين؟</p>	<p>08 كانون الأول/ديسمبر، 11:30 – 13:00 قاعة المسرح</p>
<p>إن أعضاء البرلمان مدعوون أيضاً للمشاركة في أنشطة أخرى لمنتدى حوكمة الإنترنت للعام 2021.</p>	





**United Nations**

Department of Economic and Social Affairs



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.



RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ

## Internet Governance Forum 2021

### Parliamentary track: Legislative approaches for a user-centric digital space

Katowice (Poland), 7-8 December 2021

## Programme

### CONTEXT

From 6 to 10 December 2021, the Government of the Republic of Poland will host the United Nations 16th Internet Governance Forum (IGF 2021) under the overarching theme *Internet United*. Participants from around the world are expected to take part in this event in Katowice, Poland and online.

At IGF 2021, a parliamentary track will take place on 7–8 December 2021 on the theme *Legislative approaches for a user-centric digital space*.

Drawing upon the online preparatory sessions held in October and November 2021 as well as the discussions to be held in December, the main messages from the parliamentary track will be captured in an outcome document that will be presented at the closing session of IGF 2021 on 10 December.

### PROGRAMME OF ACTIVITIES

All sessions, as well as the parliamentary reception, will be held at the IGF 2021 venue – the **MCK International Congress Centre** in Katowice.

Parliamentary events at IGF 2021   7–8 December (Katowice & online)	
Times are in CET (UTC+1)	
6 December, 19:00 – 20:00 & 20:00 – 21:30	<b>Ceremonial music concert &amp; Cocktail reception</b>
7 December, 10:00 – 11:30 Plenary room	<b>IGF 2021 Opening Ceremony</b>

<p>7 December, 14:00 – 15:30 Auditorium</p>	<p><b>Parliamentary session 1   Privacy and data protection legislation in the digital age: challenges and approaches</b></p> <p>With public and private entities relying on personal data and behavioural information to provide digital services (with varying degrees of transparency), and with surveillance tools increasingly used outside of rule of law frameworks, protecting privacy and personal data in the digital space is an increasingly complex matter. This complexity poses challenges when it comes to defining and implementing relevant legislation. Outlining data subject rights and establishing responsibilities for their protection, clarifying meaningful consent for data processing, and setting conditions for international data transfers are some of the key issues that legislators around the world have to unpack when devising legal frameworks. And while such frameworks have been or are being put in place in many countries around the world, the reality is that there is still a patchwork of different legal approaches to protecting privacy and personal data. How do these many legal approaches work together in the framework of a borderless digital space? What is still missing?</p>
<p>7 December, 16:15 – 17:15 Plenary room</p>	<p><b>IGF 2021 Parliamentary roundtable   Legislative approaches for a user-centric digital space</b></p> <p><b><i>This Parliamentary roundtable will be open to all participants at IGF 2021.</i></b></p> <p>Legislation relevant for the Internet and the broader digital space covers many areas, from security and human rights, to competition and intellectual property. Having such legislation in place is an important element in addressing risks, protecting rights, and ensuring a level-playing field for market actors. But this also comes with challenges. For instance, how to balance the different rights and interests at stake when developing legislation to address harmful content or protect copyright? How to devise regulations to tackle risks that advanced technologies may pose without unduly harming innovation? And how to minimise the risk that legislation adopted at the national and regional level could threaten the global, interoperable, and unfragmented nature of the Internet? As we consider these and similar questions, is there a toolkit of principles that legislators need to keep in mind to ensure that the rules and regulations they define achieve their objectives without creating unintended consequences?</p>
<p>7 December, <i>time tbc</i></p>	<p><b>Parliamentary reception</b></p>
<p>8 December, 09:30 – 11:00 Auditorium</p>	<p><b>Parliamentary session 2   Balancing freedom of speech and the fight against harmful content</b></p> <p>Diversity of opinion and freedom of speech form the core of democracy. The Internet has made it easier to exercise these rights, but it has also created new opportunities for abuse. Harmful content is now easily spread online, sometimes with dire consequences for democracy itself and for human rights. As Internet platforms and</p>

	<p>regulators devise mechanisms to address such challenges, several questions are raised: Where does the responsibility of Internet platforms start and where does it end when it comes to tackling harmful content? Should platforms be left to determine on their own what is harmful content and how to deal with it? Or should legislators step it and establish clear roles and responsibilities? And if laws are adopted, what are the key principles that they need to embed in order to ensure that a proper balance is achieved between fighting harmful content and protecting freedom of speech and other human rights?</p>
<p>8 December, 11:30 – 13:00 Auditorium</p>	<p><b>Parliamentary session 3   AI governance: What do we regulate and how?</b></p> <p>Artificial intelligence (AI) is now at the core of multiple digital services and products, from guiding our online experiences and powering smart devices, to shaping the decisions others make about us (e.g. in the context of recruitment processes, financial services, or the judiciary system). Beyond its promises, AI also comes with pitfalls; for instance, algorithmic decision-making could result in discrimination, harmful stereotypes and wider social inequality, while AI-based systems may pose risks to human safety. Some jurisdictions around the world have started working on regulatory frameworks to address such pitfalls. But what is it about AI that needs to be regulated? To what extent do we need new laws and how do existing ones apply to AI? How should regulations for AI be developed, and what principles should they embed? And to what extent can regulations developed in some jurisdictions serve as inspiration for others?</p>
<p><i>Parliamentarians are also cordially invited to participate in other IGF 2021 activities.</i></p>	